
 

№ 24 

06.04.2023г. 

Днес,  06 април 2023г. се проведе заседание на Районна избирателна 

комисия гр. Шумен, назначена с Решение № 1617 - НС  от 09.02.2023г.  на 

ЦИК.   

На заседанието присъстваха:   

Председател Ивайло Милчев Илиев  
   Зам. председатели Мариела Любчева Иванова  

 Марияна Стилиянова Тодорова  
Секретар Ахмед Метинов Джамбазов  

Членове Валентина Маринова Нейкова  

 Виолета Русинова Вълчева  

 Мария Велкова Василева  

 Милен Димитров Митев  

 Надежда Маринчева Върбева  

 Светлин Николаев Стрелков  

 Силвия Христова Николова  
   

 

На лице е необходимия кворум по чл. 70, ал. 3 от ИК.  За 

заседанието бе обявен следния дневен ред: 

1. Заявление с вх. № 939/04.04.2023 г. от Светлин Стрелков за 

поправка на протокол № 21/02.04.2023 г. на РИК Шумен.  

Председателят на комисията подложи така посоченият дневен ред на 

поименно гласуване. 

Гласуване: 

Председател Ивайло Милчев Илиев ЗА 

    Зам. председатели Мариела Любчева Иванова ЗА 

 Марияна Стилиянова Тодорова ЗА 

Секретар Ахмед Метинов Джамбазов ЗА 

                     Членове Валентина Маринова Нейкова ЗА 

 Виолета Русинова Вълчева ЗА 

 Мария Велкова Василева ЗА 

 Милен Димитров Митев ЗА 



 Надежда Маринчева Върбева ЗА 

 Светлин Николаев Стрелков ЗА 

 Силвия Христова Николова ЗА 

 Хатидже Сали Исуф    ЗА 

   

 

По т.1 Председателят на комисията докладва постъпило Заявление от 

Светлин Стрелков – член на РИК Шумен, с което се иска поправка на 

протокол от заседание на комисията, проведено на 02.04.2023г. в 19:00ч. Гн 

стр твърди ,че протоколът е различен и поради това, всички членове сме се 

събрали днес. 

Св. Стрелков – Колеги, аз вече си казах мнението, че считам, че по 

погрешка не е включен в действителност протокола от заседанието. Искам 

първо да кажа че очевидно не само при нас, но и в ЦИК вероятно такава 

практика е наложена, което считам не отговаряна изискванията на закона, не 

се водят пълни протоколи, а само бланкетни, което е допустимо може би при 

наличие на видео излъчване, но по обективни причини в зала Арена нямаше 

техническа възможност за такова. Аз предлагам да изложа какво се е случило, 

едва ли ще мога да изложа всичко хронологично и ако има неточности, следва 

да бъда коригиран. 

Председател: Прекъсвам, за да водя заседанието съобразно дневния 

ред. Единствена точка от дневния ред беше сигнал, подаден от ПП 

„Продължаваме промяната“ за това, че кмет в една община е присъствал в 

изборно помещение. Важно е да се установи дали има оттегляне на изявление 

от това, което е било казано. После ще уточним какво точно е било казано 

ако се окаже, че няма такова оттегляне. Считам, че в това се корени спора. Не 

считам, че някой е сбъркал. Аз лично не видях, тъй като бях излязал извън 

залата, но по поведението на всички, когато се върнах, останах с 

впечатлението, че това, което се е казало после, особеното мнение е било 

оттеглено и от двамата. Било е записано всичко, но след това е имало 

заявление за оттегляне на изявленията. Започваме с г-н Стрелков. 

Св. Стрелков:  след като дискусията стана разгорещена, още повече, 

че всеки момент предстоеше приемане на изборните книжа, бих казал по 

Ваше предложение решихме да прекратим дискусията и аз се извиних, че съм 

повишил тон. Може би някой ще ми сложи думите, че съм си оттеглил 

възраженията си. Казах, че не ги оттеглям, а се извинявам. Останах с 

впечатлението, че протоколът се водеше и ще бъде публикуван. 

Председател: Пред кого каза, че се извиняваш, за да знам от кого да 

започна да разпитвам. 

Св. Стралков: Първо ти смекчи тона първи, извини се и аз казах, че 

се извинявам, въпреки че не оттеглям доводите и аргументите в протокола. 



Председател: Аз прекратих заседанието и повече не съм разговарял 

с никой, без да водя диалог с никой. Затова няма как това, което твърдите да 

е истина. След като напуснах, аз отидох и видях нещо, което вече беше 

приключило. Тогава се извиних и аз.  Всеки да каже. 

А. Джамбазов: г-н Стрелков, имам кратък въпрос към Вас – Вие, 

заявихте ли на 02.04 около 19:00, че си оттегляте изявленията или не? 

Св. Стрелков: Не. 

М. Иванова: Да, водиха се бурни дебати, на които не присъствах, тъй 

като бях със журналистите. Помолих с тях да се преместим, за да не се чува 

какво се говори. Да, тогава сигнала го съобщих пред медиите и показах как 

се заседава, обсъдихме бурните дебати във връзка със сигнала. Когато се 

върнах в комисията, Председателят ми подаде две решения, като помоли аз 

да продължа заседанието. Стрелков искаше водене на протокол и поименно 

гласуване. Впследствие Стрелков каза, че има допълнителни корекции и в 

самото решение имаше особено мнение. Гласувахме, бях учудена, че 

мотивите са в решението, а не в протокола. В последствие Председателят 

дойде,  направихме второ заседание. Той се извини и Стрелков също се 

извини и каза, че си оттегля думите. Когато ми донесоха протокола за подпис, 

изрично попитах Стрелков дали си оттегля думите. Той потвърди, едва тогава 

аз подписах протокола. Не го прочетох, подписах го. Считам, че следва да 

има мотиви защо е гласувал против. 

М. Тодорова – Заседанието се проведе на два пъти, първия път 

водихте Вие, след това Мариела. Не съм чула да се оттеглят мотиви. Исках 

да гласувам въздържал се, но нямам право. Посочих мотив, че заседанието би 

било добре да се проведе малко по-рано, за да изпълним процедурата в срок. 

Относно подписването не мога да кажа.  

Н. Върбева – След заседанието, непосредствено мисля, че 

председателят дойде и каза да приключим споровете, някое от момичетата 

попита дали Стрелков иска да си напише мотивите или да включи нещо към 

протокола, да иде да си добави лично. Няколко пъти попитаха Стрелков иска 

ли да си допълни протокола. Ахмед каза , че не държи неговото изказване да 

е в протокола, нейното също. 

Павлина Маринова – всички бяхме там, заседанието се проведе на 

два етапа. В последствие се оказа, че всичко написано трябва да се отстрани 

и да остане без мотиви. Бях до компютрите, тъй като трябваше по най-бърз 

начин да качим всичко в системата. Лично не чух. Силвия й е казала за 

оттеглянето на възраженията. 

С. Николова: Не помня часа, но след 19:00, отидох при техническите, 

целия РИК беше събран на масата, какво заседание е имало. Бях извикана от 

Ахмед Джамбазов, за да направим поправки в решението и протокола. 

Стрелков стоеше от другата му страна. Попитах четири пъти за промени на 



така написаните неща. Павлина и Евгения бяха подготвили протокола, така 

както е бил казан. Не знаех кой как е гласувал. Няколко пъти попитах. Г-н 

Стрелков, така ме гледахте в очите и ми потвърдихте, че оттегляте 

възраженията си и променяме протокола и решението. 

В. Нейкова: Аз бях в гаража, чух извиненията, но оттегляне на 

мотивация не чух.  

Председател: Спомняш ли си кога отидохте да пушите? 

В. Нейкова: След заседанието. Помня, че Мариела прочете особеното 

мнение. То беше в решението. След това сме излезли. 

Х. Исуф – На два пъти се проведе заседание, Мариела прочете 

особеното мнение. Не съм чула някой да е оттеглил нещо. Всички се 

разпръснаха след заседанието. 

М. Василева: Аз много добре помня. Първото заседание Стрелков си 

излагаше мотивите, след което отправи упреци към председателя, че 

заседанията се провеждат като по тоталитарно време. И миналия път и сега, 

заседанията протичат така, защото естеството на решения не изискваше по-

различно гласуване. Колегата Митев също гласува против и би следвало да 

има и негови мотиви, след като той е гласувал против. Това остава в сянка. 

Претендира се само за едни мотиви. Аз лично гласувах „за“ след второто 

заседание. Председателят дойде и каза да преустановим спора. Не съм чула 

оттегляне на мотиви. Интересуваше ме да изясним трите случая по 

отношение приемане на книжата. В края на изборната нощ, когато си взимах 

довиждане, до мен беше Стрелков, който се ръкува с председателя. И му се 

извини, което за мен беше показателно, че това е краят на някакъв спор. 

Лично аз съм изненадана, че се поставят наново проблемите. Искам колегата 

Митев да изясни защо от него не се искат мотиви. 

М. Митев – Аз осъзнавам, че тази проверка е недоказуема. В момента 

така съм гласувал, решил съм, че не са събрани достатъчно доказателства. 

Дали се е отказал от мотивите си, нямам спомен. Спомням си, че се извини 

пред всички. Това помня.  

Дилян Нанев: Когато пристигна жалбата, тя бе разпределена на 

Стрелков. Той написа проект на решение. Написа си и особено мнение. След 

това заседавахте. Заседанието не помня, имах други задачи. Забелязах, че 

ситуацията се разгорещи. Излязох в гаража. Тогава там заварих Стрелков, 

председателя, Валя, и единственото, което чух, че си говорите приятелски. 

Не чух извинения. Нямам спомен дали се е отказал от протокола, но си 

спомням, че техническият състав беше подготвил подробен протокол и 

решение и в един момент Силвия каза „разбрахме се, остава обикновен 

протокол“. На мен ми стана странно и попитах дали няма да има особено 

мнение. 

Силвия Цонева: Не присъствах. 



Евгения Манова - Аз и Павлина водихме записки, записах 

изявлението на Митев и Марияна, седнах на компютъра с Павлина и нейните 

записки, за да сравним какво сме записали. След като въведох моите записки, 

дойде Павлина. Дойде Силвия и каза „той си отменя изявленията“. Ядосах се, 

защото бях записала всичко. Станах и казах на Павлина да довърши 

протокола. Попитах Ахмед той защо се отказва. Видях Павлина да разпечатва 

решението и протокола. 

В. Вълчева: След заседанието бяхме на една маса всички и 

дискутирахме последните указания на ЦИК и чух, че някое от момичетата 

пита „протокола е готов има ли да се добави нещо?“, втори път попитаха дали 

се оттегля особеното мнение, някой каза, че са оттеглени. Да се изяснят 

нещата. Не знам дали някой е отишъл при компютрите на техническите, за да 

добави нещо по решението или протокола. 

М. Василева:  никой не отиде към тях. 

Веселина Маринова: Върнах се от почивката си в 19:00ч. Видях, че 

комисията заседава, не знаех предмета на обсъжданото решение, но видях, че 

има разгорещени спорове, две момичета от техническите сътрудници водеха 

протокол. Това ми направи впечатление, тъй като до сега не е имало такава 

практика, а и нужда. Не съм чула нищо от изявленията. Видях реакцията на 

Евгения, когато й казаха, че г-н Стрелков си е оттеглил особеното мнение и 

че трябва да преправи решението и протокола. 

А. Джамбазов: Претендирам, че разполагам с добра памет, по време 

на дебатите чух как г-н Стрелков се извинява на председателя и той на 

Стрелков. След това чух изрично изявление на г-н Стрелков, че той си оттегля 

изявленията и не иска да бъдат вписвани в протокола. По този повод аз също 

оттеглих своите, тъй като оставаха безпредметни. Затова и подписах 

протокола в този му вид. 

Председател: След като прекъснах заседанието и поисках ново 

заседание, тъй като все пак съм там, дори не бях разбрал, че Мариела не е на 

заседанието, което отчитам като грешка, тъй като й дадох да води заседание, 

за което тя не е в течение. Излязох от помещенията във връзка с цялостната 

дейност на комисията и се наложи във връзка с работата да проведа разговор 

на тишина,  тъй като нещата ескалираха не само от страна на комисията, но и 

отвън. След като приключих разговора, тръгнах да се връщам в залата и на 

изхода срещнах Стрелков. Чух думите „Всичко е оправено и всичко е наред 

вътре“. След това Стрелков се извини за реакцията си и аз също се извиних. 

Влязох вътре и видях, че има още извинения и към останалите. Това, което е 

субективно е, че действително изявленията са били оттеглени. Аз лично не 

съм го чул. Преди да гласувам, искам всеки да изкаже мотиви защо е гласувал 

„за“ или „против“ промяната на протокола. 



Стрелков – искам отново думата. Имам чувството, че съм на 

подсъдимата скамейка. Аз мисля, че не само морала, но и закона не ми 

позволява изобщо да гласувам. Както те не допускат Ахмед да участва в 

проверка в община, чийто кмет е избран от партията, която той представлява. 

Това е било основание за отвод и съдържанието на констативния протокол 

всъщност беше главното, което ме възмути и повтарям, действително си 

изтървах нервите, за което съжалявам и се извинявам. 

Председател: Не обсъждаме това. Жалбата вероятно може и да е била 

основателна. Допускам го, но като юрист знам, че всичко се решава с 

доказателства. На място нямаше кмет, нямаше агитация.  

 

Председателят подложи проекта на решение за гласуване: 

М. Иванова: – ЗА промяна – да се сложат мотивите на Стрелков и 

Митев защо са гласували против. 

М. Тодорова – ЗА промяна – държа мотивите на Милен да бъдат 

включени. 

Св. Стрелков – ЗА промяна – да се възстанови изцяло. Доста от 

колегите казаха протокола да остане нормален. Какво означава? Да допуснем, 

че съм си оттеглил възраженията, което не съм направил. Това означава, че 

трябва да се публикува протокола с всички дебати, аз изисках воденето му и 

накрая в него да се отрази това ми изявление, което твърдите че съм направил. 

Очевидно няма да поискате промяна. Не съм правил изявление, че оттеглям 

възраженията си. Ясно казах, че поддържам основанията или държа на 

изявленията си, но се извинявам. Не съм останал с впечатление, че протокола 

няма да се публикува такъв, какъвто е, макар и частичен. 

Н. Върбева – ЗА поправка – мотивите да се допълнят 

В. Нейкова – ЗА промяна – да се включат мотивите 

Х. Исуф – ЗА промяна – да се включат мотивите на гласувалите 

против 

М. Василева – ПРОТИВ промяна – тогава се пропусна да се вземат 

мотивите на другия колега, който гласува против. Ние трябва да сме 

равностойни в изискванията си към всички, гласували против. Никога не 

стана въпрос за липсата на неговите мотиви. Процедура по промяна на 

протокол лично аз не съм срещала. В практиката също не намерих. 

С. Николова – ПРОТИВ промяна – г-н Стрелков лично заяви пред 

мен, че си оттегля изявленията. Няма причина Ахмед да оттегли заявленията 

си ако Стрелков не го е направил. Втори път го попитах.  

М. Митев – ЗА промяна – не държа моите мотиви да бъдат вписани. 

В. Вълчева – ПРОТИВ промяна –  

А. Джамбазов – ПРОТИВ промяна – имаше изрично изявление и в 

тази връзка аз оттеглих своите. 



Председател: – ПРОТИВ промяна – няма процедура за промяна. 

Никой не следва да бъде лишен от възможност да изложи мотиви.  

 

В резултат на това гласуване и на основание чл. 70, ал. 4 ИК, РИК 

Шумен взе Решение № 154 от 06.04.2023г. за отхвърляне. 

 

Поради изчерпване на дневния ред заседанието беше закрито.  

 

Ивайло Милчев Илиев ПРОТИВ 

 

Мариела Любчева Иванова ЗА 

 

Марияна Стилиянова Тодорова ЗА 

 

Ахмед Метинов Джамбазов ПРОТИВ 
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